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مدیرکل دفتر مدیریت مصرف و ارتقای بهره وری آب و آبفا مطرح کرد:

کاهش سالانه ۹ میلیارد متر مکعبی برداشت آب از سفره های زیر زمینی
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اقتصادی

معاون مسکن وزیر راه خبر داد:

۱۹ خرداد، زمان دور جدید ثبت نام مسکن ملی
معاون مس�کن وزیر راه و شهرسازی گفت: س�ومین مرحله ثبت نام مسکن ملی 

آغاز خواهد شد.
»محم��ود محمودزاده« ب��ه خبرنگار اقتصادی ایرنا گفت: با تامی��ن زمین، امکان ثبت نام 

مجدد برای متقاضیان جدید و جاماندگان در دوره های قبلی فراهم شده است.
به گفته محمودزاده اکنون در ۲۴۰ شهر امکان ثبت نام مجدد مسکن ملی به دلیل تامین 

زمین فراهم شده است.
به گزارش ایرنا، آخرین بار در دی ماه سال گذشته امکان ثبت نام مسکن ملی فراهم بود.

آبان پارسال نخستین واحدهای مسکن ملی آماده شد و مرحله دوم افتتاح مسکن ملی تا 
پایان خردادماه انجام خواهد شد.

وزارت راه و شهرسازی پیشتر اعلام کرده بود که متقاضیان بدحساب از پروژه های مسکن 
ملی حذف و امکان ثبت نام  مجدد فراهم خواهد شد.

بر اساس اعلام وزیر راه و شهرسازی، از کل ۵۳۰ هزار واحد مسکن ملی که در مرحله اجرا 
ق��رار دارد، تا روز ۱۵ فروردین م��اه ۱۴۰۰ تعداد ۲۱۳ هزار و ۱۰۱ متقاضی اقدام به افتتاح 
حس��اب ک��رده و از این تعداد ۱۵۰ هزار و ۳۳۸ نفر وج��وه اولیه را واریز کردند که معادل ۶ 
ه��زار و ۷۹۰ میلیارد تومان است. بنابراین حدود ۳۸۰ هزار نفر مبلغی را واریز نکرده اند که 

احتمال حذف آنان وجود دارد.
شهریور سال ۹۸ طرح اقدام ملی مسکن با حضور رییس جمهوری کلنگ زنی شد. برای این 
پروژه ۴۰۰ هزار واحد تعریف شد که در دور نخست نام نویسی یک میلیون و ۶۰۰ هزار نفر 
از طری��ق سایت tem.mrud.ir و پیامک ثبت نام کردند که ۴۶۰ هزار نفر واجد شرایط 
شناخته شدند. نخس��تین واحدها به تعداد ۱۱ هزار و ۵۶۰ واحد در روز یکم آبان ماه ۹۹ به 

دستور رییس جمهوری افتتاح شد.
این پروژه از طریق آورده متقاضیان و ۱۰۰ میلیون تومان وام بانکی با نرخ سود ۱۸ درصد 

ساخته می شود که به تازگی این رقم به ۱۵۰ میلیون تومان افزایش یافته است.
آورده متقاضی��ان در مرحله نخس��ت حدود ۴۰ میلیون تومان اس��ت. میانگین قیمت این 
واحدها در کل کش��ور طبق آخرین برآورد از هزینه های تابس��تان ۹۹ به متری ۲.۷ میلیون 
تومان می رسد.  ثبت نام مرحله اول به پایان رسیده است. مهلت بارگذاری مدارک و افتتاح 
حس��اب، پایان مهرماه اعلام شده بود که تا پنجم دی ماه تمدید شد و هم اکنون فرصت به 

پایان رسیده است.
اکنون ۱۶۰ هزار نفر در فهرست ذخیره طرح مس��کن ملی هس��تند که با عدم واریز آورده 
اولیه از سوی بس��یاری از متقاضیان در مهلت مقرر امکان جایگزینی فهرست ذخیره وجود 

خواهد داشت.

چین به دنبال ساخت میدان گازی فوق عمیق
اولین سکوی تولید و ذخیره نیمه غوطه ور گاز طبیعی در آبهای عمیق با ظرفیت 
۱۰۰ هزار تن در جهان با نام ایستگاه انرژی »دریای عمیق ۱«که توسط چین طراحی 
و ساخته شده، پس از سه سال و انجام مراحل طراحی، ساخت و نصب اکنون وارد 

مرحله آزمایشی پیش از تولید شده است.
ب��ه گزارش ایرنا از رادیو بین المللی چین، »دری��ای عمیق ۱« در فاصله ۱۵۰ کیلومتری 
از جنوب ش��هر "سان یا" اس��تان "هایی نان" قرار دارد و اولین ایستگاه انرژی اعماق دریای 

چین به شمار می رود.
این ایس��تگاه می تواند برای تولید گاز طبیعی و ذخیره نفت مورد استفاده قرار گیرد و در 
عین حال نخستین میدان گاز دریایی فوق عمیق ۱۵۰۰ متری چین محسوب می شود که 

ظرفیت ذخیره آن بیش از ۱۰۰ میلیارد متر مکعب است.
قرار است ایستگاه انرژی "دریای عمیق ۱" پایان ماه ژوئن / ۱۰ تیر/ به بهره برداری برسد 
و سالانه ۳ میلیارد متر مکعب از گاز مورد نیاز استان های گوانگ دونگ و هایی نان و منطقه 

هنگ کنگ را تأمین کند.
با بهره برداری از این س��کو، یک شبکه بزرگ گازی دریایی شامل جزایر استان هایی نان، 

هنگ کنگ و استان گوانگ دونگ زیر پوشش قرار می گیرد.  
چین بزرگترین مصرف کننده انرژی جهان است که بیش از ۶۰ درصد آن را از کشورهای 

دیگر وارد می کند.
این کش��ور همچنین با هدف تامین انرژی خود، اولین مسیر انتقال گاز طبیعی از آسیای 
مرکزی به این کشور را در سال ۲۰۰۹ میلادی مورد بهره برداری قرار داد و اکنون سه خط 
لوله برای انتقال گاز قزاقس��تان و ازبکس��تان به چین وجود دارد که سالانه ۵۵ میلیارد متر 

مکعب گاز طبیعی را به چین منتقل می کند.  

دادستان تهران خبر داد

پرداخت ۲۰۰ میلیارد تومان از مطالبات مالباختگان 
سکه ثامن تا هفته آینده

دادس�تان ته�ران گفت: تا هفت�ه آینده ح�دود ۲۰۰ میلیارد توم�ان از مطالبات 
مالباختگان پرونده سکه ثامن پرداخت می شود.

ب��ه گزارش ایس��نا به نقل از ق��وه قضاییه، علی القاصی مهر دادس��تان تهران در جلس��ه 
ش��ورای عال��ی ق��وه قضاییه در پاس��خ به تذک��ر رئیس دس��تگاه قضا درباره اج��رای حکم 
پرون��ده س��که ثامن ک��ه در جریان س��فر روز گذش��ته آیت الله رئیس��ی به اسلامش��هر از 
س��وی جمعی از م��ردم این منطقه مطرح ش��د، اظهار داش��ت: این پرونده ش��کات زیادی 
دارد و با دس��تور ریاس��ت قوه قضاییه و اس��تیذان در مرحله بازپرسی بخش��ی از مطالبات 
 مالباخت��گان ب��ه ارزش مال��ی ۶۰ میلی��ارد تومان را از مح��ل اموال توقیف��ی متهم پرونده 

پرداخت کردیم.
القاص��ی مه��ر افزود: با صدور رأی قطعی پرونده، محکوم اصلی در زندان به س��ر می برد و 
همسر او هم به لحاظ ایفای نقش در پرونده راهی زندان شد و تعدادی از املاک و خودروی 
توقیفی از آن ها که قریب ۲۰ ملیارد تومان است به فروش رسید که در حال تدارک پرداخت 

وجوه حاصله به شکات هستیم.
وی همچنی��ن این خب��ر خوش را به مالباخت��گان پرونده مذکور داد ک��ه »اخیراً املاکی 
از محکوم این پرونده در یکی از شهرس��تان ها شناس��ایی ش��ده که شامل ۱۹۰ واحد ملکی 
 اس��ت و قرار اس��ت تا هفت��ه آینده ح��دود ۲۰۰ میلیارد توم��ان از مطالب��ات مالباختگان

 پرداخت می شود«.

مع�اون وزی�ر ارتباط�ات و فن�اوری اطلاعات 
گفت: به منظور توزیع عادلانه اینترنت مخصوص 
آموزش در فضای مجازی به صورت رایگان بین 
دانش آم�وزان، تخصیص بس�ته های رایگان بر 
روی س�یم کارت های دانش آموزی در حال اجرا 

است.
به گزارش ایرنا، اسفند دو سال قبل زمانی که کرونا 
در کشور ش��یوع پیدا کرد، سبک زندگی افراد کاملا 
تغیی��ر کرد. آموزش، حمل ونقل، کس��ب وکار و حتی 
مقوله درمان همگی به س��مت بس��تر فضای مجازی 
رفتند. در این ش��رایط اگر زیرس��اخت های ارتباطی 
کشور برای خدمت رس��انی در این بحران فراهم نبود 

به طور حتم جامعه دچار مشکل می شد.
روزها و هفته های ابتدایی کرونا، ترافیک در شبکه 
ارتباطی کشور به قدری بالا رفت که همه بخش های 
وزارت ارتباطات برای تامین ظرفیت مناسب و برطرف 
کردن مش��کلاتی که وجود داشت، شبانه روزی شروع 
ب��ه کار کردند. تخصیص بس��ته های اینترنت رایگان 
امکانی بود که وزارت ارتباطات به نمایندگی از دولت 
برای روش��ن نگه داش��تن چراغ آموزش در کشور در 
چن��د مرحله به دانش آموزان، دانش��جویان، معلمان، 

اساتید دانشگاه و حوزه اختصاص داد. 
در این زمینه، معاون وزی��ر ارتباطات در گفت وگو 
ب��ا خبرنگار اقتصادی ایرن��ا از تغییر فرآیند تخصیص 
اینترنت رای��گان به دانش آموزان خب��ر داد. تغییری 
که بیش از گذش��ته باعث توزیع عادلانه دسترسی به 

اینترنت بین دانش آموزان خواهند شد. 
»حسین فلاح جوشقانی« با اعلام خبر تغییر فرآیند 
تخصیص اینترنت رایگان برای دانش آموزان گفت: از 
۱۵ شهریور سال گذشته اینترنت شبکه دانش آموزی 
ش��اد را رای��گان و آن را به همه اپراتوره��ا نیز اعلام 

کردیم.
رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
افزود: بر اس��اس آماری که وجود داش��ت، به دلایل 
مختل��ف م��دارس و دانش آم��وزان برای آم��وزش از 
پلتفرم ه��ای دیگ��ری به ج��ز »ش��اد« نیز اس��تفاده 
می کردن��د و همی��ن مس��اله در عمل رای��گان بودن 

تحصیل در فضای مجازی را تحت الش��عاع خود قرار 
می داد و انتقاداتی را به آن وارد می کرد.

وی افزود: از زمانی که استفاده از شبکه دانش آموزی 
ش��اد رایگان اعلام شد ترافیک بسیار خوبی در شبکه 
ایج��اد کرد، اما همیش��ه خانواده ها و حتی معلم ها از 
این ک��ه برخی از آموزش ها در پلتفرم های دیگر انجام 
می ش��ود و باید برای آن هزین��ه پراخت کنند، گلایه 

می کردند.  
فلاح جوش��قانی با بیان این که مرک��ز ملی فضای 
مج��ازی، ش��بکه دانش آم��وزی ش��اد را در زم��ره 
پیام رسان ها قرار داده است، ادامه داد: سازمان تنظیم 
مق��ررات چند روز قبل به همه اپراتورها اعلام کرد از 
اول تیرماه استفاده از پلتفرم شاد دیگر رایگان نیست 
و هزینه آن مانند دیگر پیام رسان های داخلی مطابق 

یک سوم قیمت اینترنت بین الملل محاسبه می شود.
مع��اون وزی��ر ارتباط��ات تاکید ک��رد: اکنون همه 
بخش ه��ای وزارت ارتباط��ات در ح��ال برنامه ریزی 
ب��رای چگونگی ارائه بس��ته های اینترن��ت رایگان بر 
روی سیم کارت های دانش آموزی هستند تا به واسطه 

س��یم کارت های  روی  متن��وع  بس��ته های  تعری��ف 
مخص��وص دانش آموزان،  دسترس��ی به ش��بکه ملی 
اطلاعات و سایت های آموزشی به صورت عادلانه بین 

دانش آموزان مهیا شود. 
وی گفت: بر اس��اس نظر دول��ت، وزارت ارتباطات 
برای آموزش مجازی علاوه ب��ر رایگان کردن پلتفرم 
شاد، بس��ته های اینترنت رایگان نیز برای معلمان در 
نظر گرفت، رگولاتوری نیز از اپراتورها خواست تا این 
کار را انج��ام بدهن��د و اکنون نیز در ح��ال رایزنی با 

سازمان برنامه برای پرداخت حق اپراتورها هستیم. 
فلاح با بیان اینکه اکنون تصمیم گرفته شده فرآیند 
تغییر کند، اضافه کرد: در فرآیند جدید سیم کارت های 
دان��ش آم��وزی توزی��ع خواهند ش��د ک��ه روی آن 
بسته هایی برای دسترسی به شبکه دانش آموزی شاد 

یا هر پلتفرم آموزشی دیگر تعریف می شود.
رییس رگولاتوری خاطرنش��ان کرد: با اس��تفاده از 
این روش، می توان مدیریت بهتری بر مساله آموزش 
مجازی داشت، اکنون استفاده از شاد رایگان است اما 
اگر مدرس��ه ای به دلایل مختل��ف آموزش خود را در 

بس��تر پلتفرم دیگری پیش ببرد،  خانواده ها مجبور به 
پرداخت هزینه می شوند و این مساله به توزیع عادلانه  

اینترنت بین دانش آموزان منجر می شود.
وی ب��ا تاکید بر این ک��ه این تصمیم ب��رای توزیع 
عادلان��ه و رایگان ب��ودن فضای آم��وزش برای همه 
دانش آموزان گرفته ش��ده است، گفت: با این کار، هر 
پلتفرم آموزش��ی مورد تایید وزارت آموزش و پرورش 
که مدارس برای آموزش مجازی از آن استفاده کنند 
از طریق بس��ته های تعریف شده روی سیم کارت های  

دانش آموزی رایگان خواهد بود. 
بسته های اینترنت رایگان برای سیم کارت های 

دانش آموزی
به گفته این مقام مس��وول، طرح س��یم کارت ها و 
بس��ته هایی که درنظر گرفته خواهند ش��د توس��ط 
معاون��ت فناوری و ن��وآوری وزارت ارتباطات در حال 
تدوین اس��ت و طرح جدید جایگزین قبلی می شود، 
وزارت ارتباط��ات به نمایندگی از دولت به دنبال این 
اس��ت که در بحران کرونا شرایط استفاده از آموزش 

مجازی برای همه دانش آموزان فراهم باشد.
وی درب��اره این که اس��تفاده از پلتفرم های خارجی 
مانند قبل با تعرفه  بین المللی محاس��به خواهد شد، 
اف��زود: با ای��ن کار در نظر گرفتن تس��هیلات رایگان 
برای آموزش مجازی حذف نمی ش��ود و فقط فرآیند 

آن عوض خواهد شد.
معاون وزی��ر ارتباطات  در عین حال بیان داش��ت: 
قبول داریم کارهایی که تاکنون در این حوزه از سوی 
وزارت ارتباط��ات انجام ش��ده بدون مش��کل نبوده و 
نواقصی داشته است، نمی گویم ما سرویس مطلوب به 
مردم داده ایم اما به طور قطع در این مس��یر سرویس 
قابل قبولی ارائه کردیم و س��ربلند هستیم و همواره 
نیز سعی کرده ایم کاستی ها را جبران کنیم. فلاح افزود: 
با گذش��ت بیش از یک سال از آغاز آموزش مجازی در 
کش��ور، احتمالا در آینده شاهد مجازی شدن بخشی از 
آموزش خواهیم بود و در آن شرایط نیز باید بستر عادلانه 
برای استفاده همه اقشار جامعه از آموزش مجازی فراهم 
باشد و تغییر فرآیند تخصیص تسهیلات برای آموزش 

مجازی می تواند این مسیر را هموار کند.

ی�ک کارش�ناس بازار مس�کن درب�اره برنامه 
نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری برای بخش 
مس�کن گفت: عمده کاندیداه�ا از احداث یک 
میلیون مس�کن صحبت می کنند اما مردمی که 
با این سطح پایین درآمدی از عهده حداقل های 
زندگی خ�ود برنمی آیند آیا توان و حتی فرصت 
فکر کردن به خرید مس�کن را دارند؟ ابتدا باید 
قدرت اقتصادی خانوارها را برای خرید نقدی یا 

اقساطی افزایش داد.
فرشید پورحاجت در گفت وگو با ایس��نا اظهار کرد: 
در روزه��ای گذشت��ه کاندیداه��ای انتخابات ریاست 
جمهوری مباحثی را درخصوص تامین مس��کن اقشار 
جامعه مطرح کردند که عمدتا توضیح واضحاتی مبنی 
نیاز به احداث یک میلیون مسکن بود اما باید ببینیم 
در مق��ام اجرا چه اتفاقی می افت��د. دولتهای قبل هم 
برای حوزه مسکن برنامه داشتند اما عمده تجربیاتشان 

با شکست مواجه شده است.
وی افزود: در حال حاضر بنگاههای تولیدی مسکن 
به ی��ک ناامیدی رسیده اند و در ح��ال ترک این بازار 
هس��تند. اینک��ه برخ��ی کاندیداهای محت��رم اعلام 
می کنند قرار است یک میلیون واحد را بس��ازند اعداد 
درش��ت و دهن پرکنی است اما سوال این است که با 
کدام مکانیزم و زیرساخت می خواهند این کاررا انجام 
دهند؛ آن هم در وضعیتی که فضای کسب و کار برای 

فعالان بخش مسکن کاملا پرمخاطره شده است.
این کارشناس بازار مسکن تاکید کرد: برای ساخت 
یک میلیون واحد مسکونی، ابتدا باید قدرت اقتصادی 
م��ردم را افزایش دهیم تا بتوانن��د به صورت نقدی یا 
اقساطی واحد مدنظر خود را خریداری کنند. می گویند 
فضا را برای بخش خصوصی فراهم می کنیم تا مسکن 
تولید کند. بر فرض که بس��ازند، خریدارش چه کسی 
است؟ مردمی که با این سطح پایین درآمدی از عهده 
حداقل های زندگی خ��ود برنمی آیند آیا توان و حتی 

فرصت فکر کردن به خرید مسکن را دارند؟
هزینه ساخت هر متر مس��کن ب��ه بالای ۵ میلیون 

تومان رسیده است
این کارشناس بازار مسکن با بیان اینکه فقط هزینه 
آهن آلات برای احداث یک واحد مس��کونی به متری 
ی��ک میلیون تومان رسیده اس��ت گفت: یک میلیون 
تومان هم ب��ه نهادها، دستگاهه��ا و ارگانهای مرتبط 
با حوزه مس��کن می رسد که تماما نگ��اه درآمدی به 
ای��ن حوزه دارند. مجلس هم با قوانین دست و پاگیر، 
شرایط را دوچندان سخت کرده است. به طور متوسط 
در کش��ور حدود س��ه میلیون توم��ان هزینه زمین و 
ساخ��ت می شود و سود را هم ک��ه در نظر نگیریم، تا 
واح��د تکمیل شود هزینه پنج تا شش میلیون تومان 
روی دست سازنده می گذارد. کدام یک از اقشار پایین 
و حتی متوسط ت��وان پرداخت چنین مبالغی را برای 

خرید مسکن دارند؟
پورحاجت تصریح ک��رد: اغلب کاندیداهای فعلی از 
ساخت سالیانه یک میلیون مسکن سخن گفته اند که 
ج��زو بدیهیات است. اما برنامه هایی که ارایه می دهند 
بای��د کاملا علمی، عملیات��ی و اجرایی باشد. طی ۴۲ 
سال بع��د از انق��لاب اسلامی، طرحه��ای توسعه در 
دولتهای مختلف برای حوزه مسکن برنامه ریزی شده 
و ماحصل تمام این گفتمانه��ا چهره شلخته ای است 
که در شهره��ا می بینیم. ما ن��ه در شهرسازی موفق 
بودیم و نه در تولید مسکن. مصداق بارز این است که 
عمده جوانان ما از حداقل حق خود که داشتن سرپناه 
مناس��ب طبق قانون اساسی است محرومند. در بحث 

اشتغال هم دچار مشکل هستند.

مدیرکل دفت�ر مدیریت مصرف و ارتقای 
به�ره وری آب و آبف�ا گفت: اج�رای کامل 
برنامه ه�ای س�ازگاری ب�ا کم آب�ی کاهش 
س�الانه ۹میلی�ارد مت�ر مکعب�ی از منابع 

زیرزمینی را به همراه دارد.
به گ��زارش ایرنا از پایگ��اه اطلاع رسانی وزارت 
نیرو، "بنفشه زهرایی" افزود: این میزان کاهش 
برداش��ت در ص��ورت تحقق، منجر ب��ه تعادل 
بخش��ی و جلوگیری از افت بیشتر آبخوان ها تا 

سال ۱۴۰۴ خواهد شد.  
وی ادام��ه داد: همچنین، در قالب برنامه های 
سازگ��اری با کم آبی استان ها، ۳.۲ میلیارد متر 
مکعب کاه��ش برداشت از مناب��ع آب سطحی 
برنام��ه ریزی ش��ده است که منجر ب��ه ارتقای 
پایداری زیس��ت محیطی تالاب ه��ا و رودخانه 
ها در تعدادی از استان های کش��ور خواهد شد. 
زهرایی خاطرنش��ان ک��رد: بنابراین در مجموع 
بای��د گفت که در دول��ت دوازدهم ریل گذاری 
و برنامه ری��زی و نهادس��ازی لازم برای ترویج 
مدیری��ت مصرف آب ص��ورت گرفته است ولی 
اج��رای برنامه ها اگر چه تا ح��دی دنبال شده 
اس��ت ول��ی عمدتاً بای��د در ط��ی برنامه هفتم 

توسعه دنبال شود.
وی ادام��ه داد: از جمل��ه م��وارد دیگری که 

مرتب��ط ب��ا پی��اده س��ازی الگوی مص��رف، در 
کارگ��روه ملی سازگاری با ک��م آبی دنبال شد، 
محدودیت کش��ت برنج در خارج از استان های 

گیلان و مازندران بوده است.
مدیر ک��ل دفت��ر مدیریت مص��رف و ارتقای 
به��ره وری آب و آبف��ای وزارت نیرو گفت:  این 
موضوع پس از چند ماه بررسی در کارگروه ملی 
سازگ��اری با ک��م آبی مصوب ش��د و مقرر شد 
ضم��ن اعمال محدودیت کش��ت برنج در خارج 
از دو است��ان گیلان و مازن��دران طی سال های 
۱۳۹۸ ت��ا ۱۴۰۰، از س��ال ۱۴۰۱، ممنوعی��ت 

کشت اعمال شود.
زهرای��ی گف��ت: این مصوب��ه البته ب��ه دلیل 
وق��وع سال های پ��ر ب��ارش ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ و 
آب گرفتگ��ی اراضی کش��اورزی ناشی از سیل 
بخصوص در استان گلستان و استان های غربی 
و جنوب غربی کشور در اجرا با مشکلاتی مواجه 
شد. وی ادامه داد: از ۴۱۶ هزار چاه کشاورزی، 
حدود ۲۸۰ هزار مشمول اصلاح و تعدیل پروانه 

بهره برداری هستند.  
زهرایی گفت: اص��لاح پروانه های بهره برداری 
از دهه ی ۸۰ آغ��از شده و تا کنون حدود ۱۰۰ 
ه��زار پروانه بهره برداری اصلاح شده که از این 
میزان، ۲۵ درصد آن در دولت دوازدهم صورت 

گرفته است.
مدیرکل دفتر مدیریت مصرف و ارتقای آب و 
آبفای وزارت نیرو افزود: تعدیل پروانه های بهره 
ب��رداری از چاه ها از سال ۱۳۹۵ آغاز شده که تا 

کنون حدود ۳۶ درصد پیشرفت داشته است.
به گزارش ایرنا، پیشترمدیرکل دفتر مدیریت 
مص��رف و ارتقای به��ره وری آب و آبفای وزارت 
نیرو گفت: برنامه سازگاری با کم آبی ۳۰ استان 
به تصویب رسیده و برای اجرا ابلاغ شده است.

در نشس�ت مجازی مسوولان س�ازمان زمین شناسی ایران و 
سازمان زمین شناسی دانمارک و گرینلند، بر توسعه همکاری های 
دو کشور در بخش علوم، اس�تفاده از تکنولوژی های های تک و 

ماهواره ای تاکید شد.
به گزارش ایرنا از سازمان زمین شناسی و اکتش��افات معدنی کش��ور، 
»علیرض��ا شهیدی« معاون وزیر صنعت، مع��دن و تجارت و رییس این 
سازمان در این نشست مجاری اظهار داشت: امروزه با توجه به تغییرات 
اقلیمی در سطح جهان و به ویژه در ایران با مشکلاتی از قبیل تامین آب 
شرب و کشاورزی، خشکسالی، بروز سیل و زمین لغزش در برخی نقاط، 

فرونشست و ریزگردها مواجه شده ایم.
وی اب��راز امیدواری کرد: در زمینه استفاده از تکنولوژی های های تک 
و ماه��واره ای و برگزاری دوره های آموزشی نی��ز همکاری کنیم و پس 
از اتم��ام همه گیری کرونا به صورت حض��وری میزبان طرف دانمارکی 

باشند.
شهیدی خاطرنش��ان کرد: تولی��د نقش��ه های زمین شناسی کوچک، 
متوس��ط و بزرگ مقیاس زمین شناسی و اکتش��افی، شناسایی و پایش 
مخاطرات زمین شناسی، اجرای پروژه های ملی و بین المللی، مسوولیت 
تولید نقشه های زمین شناسی خاورمیانه در لایه های مختلف و برگزاری 
۳۹ گردهمای��ی تخصصی ملی و بین المللی علوم زمین در ایران از جمله 

فعالیت های این سازمان است.
در ادام��ه سفی��ر دانمارک در ای��ران ضمن ابراز خرسن��دی از ایجاد 
همک��اری بین دو سازم��ان، گفت: در سال ۲۰۰۹ ای��ن همکاری میان 
دو سازمان وج��ود داشت اما در طول این سال ها متوقف بود که اکنون 

فرصت و پتانسیل آغاز همکاری جدید وجود دارد.
»یس��پر وار« افزود: وظیفه سفارت دانمارک و بخش دیپلماتیک این 
 GSI است که ارتباطات بین المللی را تس��ریع و ادامه همکاری ها برای
)سازمان زمین شناسی ایران( و GEUS )سازمان زمین شناسی دانمارک 

و گرینلند( را تسهیل بخشد.
در ادامه این وبینار، رییس سازمان زمین شناسی دانمارک نیز به ارائه 
فعالیت های سازمان خود پرداخت و گفت: GEUS به شکل کنونی در 
سال ۱۹۹۵ از زمان ادغام دو سازمان زمین شناسی دانمارک و گرینلند 

با یکدیگر آغاز به کار کرد.
پروفس��ور »فلمینگ لارسن« ب��ا بیان این که سازم��ان زمین شناسی 
گرینلند در سال ۱۹۴۶ و سازمان زمین شناسی دانمارک در سال ۱۸۸۸ 
تاسیس ش��د، تصریح کرد: در مجموع بی��ش از ۴۰۰ متخصص در این 

سازمان فعالیت دارند که مرکز اصلی آن در کپنهاگ است و شعبه های 
دیگری نیز در شهرهای دیگر دانمارک وجود دارد.

وی با تاکید بر این که  برنامه کاری سازمان زمین شناسی دانمارک در 
حوزه های انرژی، منابع معدنی، طبیعت و اقلیم و منابع آب است، گفت: 
برنامه های بین المللی این سازمان در کشورهای اروپایی، آفریقا و آمریکا  

در زمینه منابع آب، انرژی و منابع معدنی و زمین گرمایی است.
پروفس��ور لارسن اف��زود: خوشحالیم که سفارت دانم��ارک در ایران 
می توان��د در این همکاری نقش داشته باشد و اعلام داشت تمرکز ما بر 

روی منابع آبی است.
»محمدباقر دری« معاون اکتش��اف سازم��ان زمین شناسی نیز گفت: 
سازمان زمین شناسی و اکتش��افات معدنی ایران از توسعه همکاری ها در 
زمینه اکتش��اف مواد معدنی در مناطق تحت الارض��ی، املاح تبخیری 
و استف��اده از منابع ژئوترمال و شیرین س��ازی آب دریا استقبال خواهد 

کرد.
به گ��زارش ایرنا، کش��ور پادشاهی دانم��ارک دارای ۵.۵ میلیون نفر 
جمعیت و از اعضای اتحادیه اروپاست و بخش خصوصی این کش��ور در 
زمینه های صنایع کش��اورزی و غذایی، دارویی، تدارکات از جمله حمل 
و نق��ل، ماشین آلات، طراحی، انرژی )گاز، نفت و انرژی باد( و در تولید 

فناوری های سبز فعال است.
آمارهای منتش��ر شده گویای آن است که حج��م مبادلات اقتصادی 
میان دو کش��ور تا سال ۹۷ افزون بر ۳۹۸ میلیون دلار بود، درحالی که 
در سال ۲۰۱۵ معادل ۱۷۵ میلیون دلار و در سال ۲۰۱۶ برابر با ۲۷۰ 

میلیون دلار ثبت شده بود.

ایران و دانمارک بر توسعه همکاری  در بخش علوم زمین تاکید کردند

بسته های اینترنت رایگان برای سیم کارت های دانش آموزی 
با هدف توزیع عادلانه اینترنت رایگان برای آموزش مجازی انجام می شود:

یک کارشناس خطاب به نامزدهای ریاست جمهوری:

بر فرض که مسکن بسازید، قدرت خرید مردم چه می شود؟


